
 

SPØRGSMÅL NR.  S 1331 

§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE 

Til: Justitsministeren 

Dato: 15. august 2016 

Stillet af: Kenneth Kristensen Berth (DF)  

Agter ministeren set i lyset af det forhold, at antallet af anmeldte romalejre er 

fordoblet i forhold til sidste år, og at politiet har brugt mange forgæves 

ressourcer på at rydde disse lejre for blot at antræffe de samme personer på 

et senere tidspunkt, at rejse sagen i kredsen af EU-ministre for derved at få 

mulighed for at udvise de pågældende under henvisning til opretholdelse af 

den offentlige orden, og hvilke initiativer agter ministeren i øvrigt at tage for at 

sikre, at reglerne om arbejdskraftens frie bevægelighed ikke bliver anvendt til 

at subsistensløse og kriminelle fra andre lande opholder sig i Danmark uden 

at kunne forsørge sig selv, slår lejr i parker, offentlige anlæg m.v. og generer 

almindelige mennesker?  

(Spm. nr. S 1331). 

Begrundelse 

Spørgeren henviser til det forhold som bl.a. TV2 News og TV2 Lorry har 

afdækket den 14. august, nemlig at antallet af romalejre, som er blevet 

anmeldt i år, er fordoblet i forhold til sidste år. Politiet har gjort en stor indsats 

for at rydde lejrene, men det er et sisyfosarbejde, da de pågældende ikke 

kan udvises af Danmark. Spørgeren ønsker derfor at vide, hvilke initiativer 

ministeren agter at træffe for at imødegå problemet. 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 

Den 15. august 2016 

 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til 

spørgeren på 

Kenneth.Kristensen.Berth@ft.dk og 

til Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 
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